
 

 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 533 (Alm. del), som Folketingets 

Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og sundhedsministeren den 15. maj. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Susie Jessen (DD). 

 

Spørgsmål nr. 533:  

”Hvordan forholder ministeren sig til bekymringen blandt børnelægerne i 

Østdanmark for, at et nyt kvinde-barn-afsnit på det kommende Nyt Bispebjerg 

Hospital risikerer at puste til lægemanglen på børneområdet i Region Sjælland? Der 

henvises til artiklen: ”Fødselslæge om ny børneafdeling i København: Det bliver tæt 

på umuligt at få læger herud.”, SjællandskeNyheder, 14. maj 2025.” 

 

Svar: 

Fødselsområdet har været stærkt prioriteret over de senere år.  

I maj 2022 indgik den daværende regering og en række af Folketingets partier aftalen 

’En god start på livet’, hvor der blev afsat 100 mio. kr. i 2022, 110 mio. kr. i 2023, 115 

mio. kr. i 2024 og 150 mio. kr. i 2025 og frem, bl.a. til mere sundhedspersonale og 

bedre arbejdsvilkår på fødeafdelingerne.  

 

I december 2024 fulgte ’Aftale om styrkelse af fødselsområdet’, hvor der blev afsat 

68,2 mio. kr. årligt fra 2025 og frem til en yderligere styrkelse af fødselsområdet. 

 

Sundhedsreformen har bl.a. til formål at styrke lægedækningen, herunder i 

Østdanmark. Det er min klare forventning, at regionerne træffer beslutninger om 

placeringen og dimensioneringen af sundhedstilbud, der er i overensstemmelse med 

dette formål og med øje for, hvad der tilgodeser patienterne og brugen af ressourcer 

i den samlede nye region. Det gælder naturligvis også fødselsområdet.   
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